

[2019] — Dr. Daiqing Yuan 袁岱青教授  
Hebrews and General Epistles (2 credits)  
希伯来书和一般书信

Fall 2019  
Tues 7: 00pm–9:40pm PST  
日期: 9月10日—11月5日  
Email: daiqing\_yuan@yahoo.com

## DESCRIPTION 說明

This course gives a survey of the books of *Hebrews* and the General/Catholic Epistles (*James, 1&2 Peter, 1-3 John, and Jude*). 本课程是对于希伯来书和一般/大公书信的综览。

## OBJECTIVES AND LEARNING ACTIVITIES 目標和學習活動

By the completion of this course you should be able to 完成本課程後, 你應該能夠:

1. Know the process of formation of the New Testament Canon and the author-intended readers of the NT books.

了解新约正典形成的过程和作者本意中的读者群。

2. Know the arguments and historical situation of *1 Peter* and *James*.

知道彼得前书和雅各书的主要论点和历史情形。

3. Know the arguments and historical situation of *Hebrews, 2 Peter, and Jude*.

知道希伯来书,彼得后书和犹大书的主要论点和历史情形。

4. Know the arguments and historical situation of *1-3 John*.

知道约翰一、二、三书的主要论点和历史情形。

## READING 閱讀

**Required** 必讀 相应的圣经书卷 The relevant books in the Bible. 老师给的书卷介绍和论点 The Introductions and arguments of the books from the teacher.

## ASSIGNMENTS 課業

### 1. Attendance & Participation 上课和参与讨论(30%)

### 2. Reading 阅读(30%)

You are expected to do reading the relevant materials before each class (see the schedule below). 上課以前讀畢每堂課的相關材料。

### 3. Writing 文章 (40%)

Write your introduction to the three groups of books, including the major arguments. You can choose what grade you intend to get. You get A if you write three, B for two, and C for one paper. They have to get a passing grade.

写你对这三组书信的介绍,包括其主要论点。你可以自己选择要得到什么分数:写 三篇得 A,两篇得 B,一篇得 C。当然它们都需要达到通过的标准。

A paper of passing grade should cover in the introduction the issues of author, timing, historical situation, purpose, major structure. Offer defense against other opinions. The argument should have at least two levels in division.

一篇可以通过的文章应该在介绍部分中覆盖以下部分:作者,时间,历史背景,目的,主要结构。在论点部分中应该至少有两层的分段。

Hand in the translated chart of each period after teaching class,uploaded to **Moodle for the professor and Emily and Admissions** to review.

在最后一周上傳至 Moodle 中,由 教授和**教務主任楊長慧處理**。

## COURSE SCHEDULE 課程時間表

Class 課程	Date 日期	Topic 主題	Reading 閱讀	Homework 作業
1	9/10	新约历史和新约书卷的形成过程		
2	9/17	彼得前书	其介绍与经文	
3	9/24	雅各书	其介绍与经文	第一组
4	10/1	希伯来书介绍	其介绍	
5	10/8	希伯来书内涵与神学(1-8 章)	其经文	
6	10/15	希伯来书神学与神学(9-13 章)	其经文	
7	10/22	彼得后书和犹大书	其介绍与经文	第二组
8	10/29	约翰一二三书介绍	其介绍与 2-3 书经文	
9	11/5	约翰一书内涵	其经文	第三组